
 

 

 

Dubnové počasí nevypadalo příliš „aprílově“. Sice 

se teploty pohybovaly od ranních mrazíků až po letní 

horko, ale k jarnímu „normálu“ chyběly zejména 

dešťové přeháňky. Sluncem zalité Velikonoce zajisté 

udělaly radost nejen koledníkům, ale i všem 

turistům, či rekreantům. Zahrádkářům a přírodě 

vůbec, však celkový nedostatek jarní vláhy bude 

dozajista chybět. Zejména, pokud se naplní 

předpovědi o tom, že i letošní rok bude obdobně 

horký a suchý, jako rok loňský. 

Díky slunečnému počasí je v Káraném již sezóna 

v plném proudu. Chatové osady jsou plné rekreantů, 

silnice v obci jsou plné projíždějících cyklistů, lesy a 

procházející turistické trasy jsou plné pěších, zahrádky u rodinných domů jsou v plné přípravě na další 

sezónu. Doufejme, že vzájemné soužití všech těchto jednotlivých a různorodých aktivit nebude zbytečně 

komplikováno vzájemnou netolerancí.  
 

 

 

 

Ukliďme Káraný 

Celosvětová akce „Ukliďme svět“ je na světě od roku 1993, od tohoto roku i v Čechách pod touto 

hlavičkou uklízelo dvacet tisíc dobrovolníků organizovaných Českým klubem ochránců přírody. Děti a 

studenti přitom tvořili většinu. Z celkového množství sebraného odpadu, které se obyčejně pohybuje 

kolem dvou set tun ročně, bývá přibližně 10 % recyklováno. 

Od roku 1993 převzal záštitu nad jednou z největších komunitních kampaní současnosti UNEP (United 

Nations Environment Program – Program OSN pro životní prostředí), zapojili se občané z 80 států. V 

současnosti se každoročně zapojuje přes 35 milionů lidí z více než 130 zemí světa. Cílem kampaně je také 

získávat a šířit informace o šetrném nakládání s odpadem. Organizátoři se s pomocí sdělovacích 

prostředků snaží přimět vlády, průmyslové podniky i obecní orgány ke zvýšení zájmu o ochranu 

životního prostředí. 

Od roku 2016 se akce Ukliďme svět spojila s 

akcí Ukliďme Česko, která je organizována 

spolkem "Ekosmák" a probíhá pouze jedna 

společná úklidová akce Ukliďme svět, 

Ukliďme Česko!. 

Káraný se k této akci oficiálně připojilo již po 

třetí. Předtím jsme samozřejmě uklízeli, ale ne 

tak organizovaně. Sešly jsme se s děvčaty v 7:15 

- namazaly 40 baget a od 8 hodin se začali 

scházet nedočkavci, kteří nezaznamenali, že 

mají přijít v půl deváté. Jak se objevovali noví a 

noví lidé, začali jsme se obávat, že bude svačin 

málo. Vzhledem k tomu, že lidí přišlo opravdu 



hodně, začali jsme je rozdělovat do skupin a přidělovat jim revíry. Nakonec se všichni i se svačinou 

rozběhli do všech koutů Káraného. Nestihli jsme ani udělat fotky teamu, jak nám natěšení sběrači 

odpadků odbíhali do určených lokalit. Uklízelo se podle Labe, Jizery, na soutoku, kolem cyklostezky na 

Grádě, kolem komunikací směrem na všechny chatové osady i po ulicích v obci. Dokonce pár 

dobrovolníků vyjelo k silnici za Nový Vestec k Vosímu Hnízdu.  Postupně se u dostupných míst začali 

objevovat pytle s odpadky, staré pneumatiky, elektro. Počasí nám přálo a do oběda jsme stihli uklidit celý 

katastr. Z Káraného se odvezlo z této akce skoro dvě tuny odpadu. K tomu přispělo 65 dobrovolníků 

z toho 20 dětí převážně z řad trvale žijících, ale i pár chatařů, kterým není jedno jak to tady vypadá a pár 

rybářů z Brandýsa. Všem moc děkujeme a doufáme, že se lidé vyskytující v Káraném budou chovat tak, 

že až se příští rok sejdeme ještě v hojnějším počtu, tak si uděláme jen vycházku po okolí, protože úklid 

nebude zapotřebí.           Barbora Krejčí 
 

Blíží se další volby 

Ve dnech 24.5. a 25.5.2019 proběhnou volby do Evropského parlamentu. 
 

 

Zprávy z TJ Jizera 
 

Stolní tenis 

Okresní svaz stolního tenisu vydal konečné pořadí 

Okresní bodovací soutěže dětí a mládeže za 

sezonu 2018/19. Turnajů se zúčastnilo celkem 64 

dětí, z toho bylo osm našich z Káraného. 

V kategorii mladších žáků obsadil třetí místo 

Bedřich Pivoňka, osmé místo Matyáš Bergman, 

dvacátý skončil Vojtěch Ramzer, 31. Matěj Bodlák 

a 34. Václav Ledecký. V družstvech naši 

nejmladší obsadili třetí místo. V kategorii starších 

žáků skončila na osmém místě Alžběta 

Komárková a na čtrnáctém Barbora Bergmanová. 

V kategorii dorostu skončila na krásném druhém 

místě Aneta Mrázová, která tímto výkonem 

vybojovala třetí místo v družstvech. 

První dubnovou sobotu se v Neratovicích odehrálo 

5.kolo Středočeské Open Tour mládeže. Tradičně 

se hrálo v 16-ti členných skupinách. Nejvýše naší 

nasazenou byla Bára Pokorná, která skončila ve skupině B na pátém místě. Ve skupině E jsme měli dva 

účastníky, jedenáctá byla Aneta Mrázová a čtrnáctý Bedřich Pivoňka. 

V polovině dubna dohrál „B“ tým dospělých svou skupinu Okresní soutěže. Ani v posledních čtyřech 

kolech se našemu týmu nedařilo. Nejdříve prohrál v Líbeznících        1 : 17, následně podlehl v domácím 

prostředí Veleni 0 : 18, stejným výsledkem prohrál v Čelákovicích a v posledním kole prohrál doma 

v Káraném s Mratínem 6 : 12. V celkovém pořadí skončil náš tým na čtrnáctém místě znamenající sestup 

do nižší soutěže.          Jan Jarý 
 

Brigáda 

13. dubna se konala na hřišti brigáda na úklid sportoviště po zimním období. Díky tomu, že na brigádu 

přišlo asi 45 lidí, podařilo se v krátkém čase vyhrabat napadané listí a další údržbové práce. Byl dovezen 

zahradní nábytek, uklizena klubovna, připraven kurt na volejbal a firmou Milana Vopičky byly upraveny 

tenisové kurty. Pro všechny účastníky jsme na závěr brigády připravili občerstvení. Tím je sportoviště 

připraveno pro návštěvníky a věříme, že této možnosti budete využívat. 

Dlouhá léta opomíjenou tradici velikonočního 

řehtání se letos pokusila káranský mládež opět 

oživit. Dík za to patří také aktivitě několika 

dospělých, kteří zejména radou i podporou dětem 

pomohli. Držíme palce, aby se obnovení tradice 

podařilo tak, jako se to povedlo například i 

s Masopustem. 



 

Otevírací doba klubovny s občerstvením a 

tenisové kurty 

Květen a červen všední dny od 15:00 hodin,  

sobota a neděle od 10:00 hod.,  červenec až září 

každý den od 10:00 hodin. Občerstvení v klubovně 

zajišťují manželé Sládkovi, tenisové kurty a ostatní 

části areálu má na starosti správce, pan František 

Kejmar. 

Pokud byste měli zájem o hraní tenisu, je možné  

domluvit si se správcem  hodiny i mimo otevírací 

dobu – kontakt na pana Kejmara buď osobně,  

nebo na telefon 607166830. 
 

Oprava herních prvků 

Na hřišti jsou herní prvky, určené dětem a 

dospělým, u kterých je naší povinností dbát o jejich 

bezpečnost. Zákon o provozu hřišť nám ukládá 

provádět revize prostřednictvím příslušných 

odborných firem.  Letošní inspekce proběhla 

v březnu letošní roku a na jejím základě nám byl 

předložen Protokol o inspekci dětského hřiště, 

z něhož pro nás vyplývá odstranění závad na třech 

herních prvcích, umístěných vpravo od vstupu na 

hřiště. Proto jsme tyto prvky zajistili až do 

odstranění závad bezpečnostními pásky, které 

označují zákaz vstupu na tyto herní prvky. Protože 

i přes tento zákaz děti pásky podlézají a i nadále se 

na nich pohybují, apelujeme na rodiče a další 

doprovod dětí, aby dbali na toto označení, dávali 

na děti pozor a zamezili jejich pohybu v této 

zakázané části. Jde o vaše děti a jenom ještě 

připomínáme, že v případě úrazu nenese 

odpovědnost TJ.  
 

Tenisová školička 

I letos se bude konat tenisová školička pro děti. 

Trenérem, stejně jako loňský rok, bude pan Jan 

Štěpánek, který osloví rodiče, jejichž děti se 

zúčastnily v loňském roce. Na základě zájmu 

sestaví ve spolupráci s rodiči plán tréninkových 

hodin. Pokud by o tenisovou školičku byli další 

zájemci, kontaktujte trenéra – tel. 602127536. 

Tréninky začínají v květnu.  
 

Připomínáme: 

25. 5. pořádá Místní organizace Červeného kříže zájezd do Kutné Hory s prohlídkou města a kulturních 

památek. Informace, přihlášky u paní Mirky Chválové, tel. 602176017. 
 

Na akci je nutná bezplatná registrace na webu: 
 https://www.pvk.cz/voda-hrou/karansky-
vodovodnik/2019/ 

https://www.pvk.cz/voda-hrou/karansky-vodovodnik/2019/
https://www.pvk.cz/voda-hrou/karansky-vodovodnik/2019/


K fotkám, pořízeným M. Vopičkou a O. Křivánkem: Na levé straně příklady z rekonstrukčních prací a klíčoví iniciátoři přestavby 
sportoviště: Milan Vopička a O. Křivánek. Dolní fotka připomíná, že tyto prospěšné aktivity svého muže vytrvale podporovala paní 
Vlasta Vopičková, která jako někdejší tenisová jednička v ČSR se významně prosadila i mezi světovou tenisovou špičkou té doby. 
V posledních letech se také podílí na řízení správy a provozu modernizovaného sportoviště. Na pravé straně některé způsoby jeho 

možného využívání, o kterých bude uvedeno podstatně více v dalších kapitolách. 

„Káraný přehled historie od pravěku do 21. století“ - pokračování 

Autor: Oldřich Křivánek 
 

Modernizace sportoviště od r. 1992, přinesla do tělovýchovy nový rozměr 
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